
 
ZPRÁVA REVIZNÍ KOMISE 
Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. 

 
Složení a období: 

Revizní komise (dále jen RK), zvolená 10. 4. 2022 na současné volební období pracuje 
ve složení: Nikola Havrdová, Petr Kotlaba, Jan Kováč, Radek Říha a Stanislav Zámečník. Zde 
předkládá zprávu za období (mezi členskými shromážděními) od 10. 4. 2022 do 14. 4. 2023. 
 
Činnost během roku: 
 V aktuálním období se RK scházela na svých schůzích prostřednictvím aplikace MS 
Teams, a to 6x. Proběhla společná schůze s předsednictvem za účelem projednání některých 
námětů 1x (duben 2023) a uskutečnily se návštěvy za účelem vlastní kontrolní činnosti na 
Zlobici 2x. Mimo výše uvedené se členové RK účastnili jednání dalších útvarů Svazu na 
pozvání a to více než 20x. 
 RK neobdržela žádný podnět k řešení od členů Svazu. 
 
Řešené kontrolní úkoly: 
 RK si v rámci své činnosti postupně stanovila prověření čtyř témat. 

1. Placení čl. příspěvků, upomínky, vyřazování členů: 

Nově zvolené vedení SCHOK tuto skutečnost uchopilo v podstatě souběžně s naplánovanou 
činností RK, takže 11.5.2022 obdržel předseda RK znění upomínky a seznam osob, které byly 
obeslány. Následně 9.6.2022 během kontroly dalších záležitostí na Zlobici jsme obdrželi od 
Mgr. Dvořákové vyhodnocení rozesílky upomínek. Byla odvedena velká práce, která do řad 
SCHOK vrátila cca 5% členů. RK vytvořila časový přehled placení příspěvků. 
Námět pro další období: Kolem přelomu roku velmi výrazně a nepřehlédnutelně vyzvat členy 
k zaplacení (kancelář), mezi své PINy a důležitá čísla si uložit členské číslo (členové), krajská 
shromáždění s možností placení příspěvků realizovat do poloviny března (kr. rady) a v dubnu 
upomenout v souladu se stanovami (kancelář). To vše dohromady by mělo mít pozitivní 
dopad na vývoj stavu členské základny, což se již ověřilo v minulém roce. Dostanou-li 
pracovníci kanceláře elektronický nástroj pro evidenci členské základny na úrovni 21. století, 
nebude s tím ani spojeno příliš práce. 

2. Kontrola hospodaření za 1. čtvrtletí 2022 

Výnosové a nákladové položky organizace, jako je SCHOK, se plní nárazově, v řadě případů 
pouze v některém čtvrtletí, proto se RK rozhodla nepřijímat k předloženým číslům v tuto 
chvíli žádné závěry, protože by byly zavádějící. RK se při budoucích kontrolách plánuje 
zaměřit na efektivitu prostředků vynakládaných na externí služby (právní, účetní, 
softwarové), protože čerpané částky v prvním čtvrtletí jsou poměrně značné (72, 127 a 227 
tis. Kč). 

3. Spolkový archiv na Zlobici 

Archivní materiály účetnictví, dotací, plemenných knih … jsou uspořádány v regálech 
v popsaných šanonech. Popisy dovolují snadnou orientaci a vyhledání potřebných 
dokumentů. Není zde ani čárka z činnosti RK. 



Úkol pro RK na další období: Uspořádat archivaci materiálů RK po funkčních obdobích, 
v rozsahu současného a minulého. 

4. Kontrola hospodaření za účetní rok 2022  

RK obdržela ke kontrole výsledovku za r.2022, kompletní pohyby na 9 vybraných účtech a 
související účetní doklady. Provedla jejich namátkovou kontrolu a v některých případech 
požádala o doplnění informací ekonomku nebo ředitele a na společné schůzce 
předsednictvo. Dále se RK zajímala o vývoj kolem práce s členskou základnou, o rozlišení 
položek krajů, klubů, středisek šlechtitelů atd. a rámcově srovnala výsledovku 2022 
s minulou.  
Námět pro další období: Účty tipu „režie“ by neměly skrývat statisícové objemy bez dalšího 
členění a pojmenování. Oddělení účtů centra a ostatních středisek přímo na analytické 
úrovni by zprůhlednilo situaci jak z pohledu finančního řízení, tak z pohledu výstupu směrem 
ke členům. 

Informace členské základně: 
 Každé ze čtyř výše uvedených témat je podrobně zpracováno i s přílohami. RK má 
zájem o prostor na webu k publikování své práce. Prozatím bylo nutné dát přednost 
stabilizaci finanční situace, ale zájemci mohou požádat o zaslání souborů předsedu RK. 
 RK žádá o zasílání pozvánek a zápisů z jednání všech útvarů Svazu k rukám předsedy 
v souladu se stanovami a současně nabízí pomoc při přípravě a průběhu zasedání zejména 
těm (krajům, klubům), které se dlouho nesešly, nemají zvolené zástupce nebo si s čímkoliv 
nevědí rady. Obracejte se na kteréhokoliv člena RK! Zasedání je možné připravit fyzicky, 
nebo přes internet. 

Závěr: 
 Účetnictví Svazu je vedeno řádně a přehledně, doklady jsou archivovány a obsahují 

informace o předmětu platby. 
 Vedení provedlo Svaz přes období zablokování finančních prostředků u Sberbank bez 

nutnosti půjčky. Pouze byly využity dohody s některými subjekty o pozdržení platby, nebo 
naopak o dřívějším čerpání zálohy. Všechny závazky požadované k uhrazení byly 
vypořádávány. V současnosti jsou finanční prostředky na více účtech, situace je stabilní a 
na konečné vypořádání po prodeji Sberbank se čeká. 

 Daří se inkasovat opožděné platby od chovatelů za služby. Kromě šlechtitelů na problému 
pracuje i kancelář Svazu. Odpis nedobytných pohledávek za roky 2012-18 představoval 
průměrně cca 24 000,- ročně. 

 V průběhu roku byl vykonán velký objem práce nad rámec roků minulých (rozjednané 
nové dotace, vlci, šlechtitelské programy …) 

 Došlo k zastavení poklesu členské základny, členství je evidováno v souladu se stanovami. 
 RK konstatuje, že činnost Svazu probíhala dle platných Stanov a o majetek bylo 

pečováno v souladu s pravidly řádného hospodaření. 

 


